
 

 

PROTOKÓŁ NR LXII/2023 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 28 września 2023 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

• 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Radca prawny – Daria Palimonka-Krajewska 

• Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej – Izabela Krawczyk 

• Dyrektor Zespołu Szkól w Gogolewie – Justyna Krajewska 

• Dyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie – Marzena Smigielska 

• Zastępca Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej – Małgorzata Kotlęga 

• Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej – Anna Pietrzak 

• Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Motarzynie – Mirosław Turczyński 

• Radny Rady Powiatu Słupskiego – Grzegorz Grabowski 

• Radny Rady Powiatu Słupskiego – Marcin Kowalczyk 

• Kierownik Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej – Daniel Bartosik 

Radni nieobecni: Krycki Adam 

Radni spóźnieni: Bartłomiej Tutak 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z LIX, LX oraz LXI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 

w gminnej ewidencji zabytków. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego w Słupsku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 

o kandydatach na ławników. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/266/2021 Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania 



 

 

i obciążania nieruchomości Gminy Dębnica Kaszubska oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica 

Kaszubska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej 

w ewidencji gruntów nr 38, położonej w obrębie ewidencyjnym Dobieszewo, Gmina Dębnica 

Kaszubska. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dębnica 

Kaszubska oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zapewnienia bezpłatnego transportu uczniów do szkół 

ponadpodstawowych, wobec których Gmina Dębnica Kaszubska nie ma obowiązku zapewnienia 

bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 

2023”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

15. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

16. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

a) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

b) Komisji Rewizyjnej, 

c) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

d) Komisji Spraw Społecznych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z LIX, LX oraz LXI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 



 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 

w gminnej ewidencji zabytków. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego w Słupsku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 

o kandydatach na ławników. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/266/2021 Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania 

i obciążania nieruchomości Gminy Dębnica Kaszubska oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica 

Kaszubska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej 

w ewidencji gruntów nr 38, położonej w obrębie ewidencyjnym Dobieszewo, Gmina Dębnica 

Kaszubska. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dębnica 

Kaszubska oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zapewnienia bezpłatnego transportu uczniów do szkół 

ponadpodstawowych, wobec których Gmina Dębnica Kaszubska nie ma obowiązku zapewnienia 

bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 

2023”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2023-2035. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVIII/451/2023 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania pisma według właściwości. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi. 

19. Podjęcie oświadczenia w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo. 



 

 

20. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

21. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

a) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

b) Komisji Rewizyjnej, 

c) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

d) Komisji Spraw Społecznych. 

22. Wolne wnioski i informacje. 

23. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 

Sesja Rady Gminy Dębnica Kaszubska została otwarta przez Przewodniczącego Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska Ireneusza Ziółkowskiego, rozpoczęła się o godzinie 11:07 w sali konferencyjnej 

im. Jadwigi Karaś w Urzędzie Gminy Dębnica Kaszubska. Na podstawie listy obecności stwierdzono 

nieobecność dwóch radnych oraz stwierdzono prawomocność obrad. 

Ad. 3 

Przy tym punkcie złożono wnioski o zmianę porządku obrad: 

1) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punkt 
15 uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2023-2035”. 

2) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punkt 
16 uchwały w sprawie „zmiany uchwały nr LVIII/451/2023 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji”. 

3) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punkt 
17 uchwały w sprawie przekazania pisma według właściwości. 

4) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punkt 
18 uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi. 

5) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punkt 
19 oświadczenia w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad pierwszym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 



 

 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Lejczak Jadwiga 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

O godzinie 11:15 na sesję przybył radny Bartłomiej Tutak. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad drugim wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Leśniewski 
Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Lejczak Jadwiga, Kołacki Mateusz, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad trzecim wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad czwartym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad piątym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Następnie zostało przeprowadzone głosowanie nad porządkiem obrad po dokonanych zmianach. 

W wyniku zarządzonego głosowania porządek obrad został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 4 

Zatwierdzono protokół z LIX, LX oraz LXI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej 
ewidencji zabytków, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Lejczak Jadwiga, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 



 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): Kołacki Mateusz 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/476/2023 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu 
Okręgowego w Słupsku, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały.  

Radny Bartłomiej Tutak zapytał się o sens powoływania zespołu i ilu jest zgłoszonych kandydatów na 
ławników. 

Radny Roman Cech udzielił odpowiedzi, że komisja jeszcze się nie spotkała, najpierw skład musi być 
zatwierdzony. Została zgłoszona jedna kandydatka na ławnika. Członkowie składu sprawdzą złożone 
dokumenty przez kandydatkę, czy spełnia wymogi określone na ławnika. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że zgodnie z zapisami ustawy prawo o ustroju 
sądów powszechnych bez względu na liczbę kandydatów przed przystąpieniem do wyboru, Rada 
Gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji rady swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, 
w szczególności w zakresie spełnianych przez nią wymagań określonych w ustawie. 

W związku z brakiem dalszych pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/477/2023 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 
o kandydatach na ławników, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 



 

 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/478/2023 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/266/2021 Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości Gminy Dębnica Kaszubska oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 
oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Leśniewski 
Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Lejczak Jadwiga, Kołacki Mateusz, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/479/2023 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu 
Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska, 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały.  

Członek Zarządu Powiatu Słupskiego Grzegorz Grabowski zapytał na jaki cel zostanie przejęta 
nieruchomość.  



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformowała, że działka znajduje się 
w miejscowości Troszki, zostanie przejęta z przeznaczeniem na budowę placu zabaw. 

W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/480/2023 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej 
w ewidencji gruntów nr 38, położonej w obrębie ewidencyjnym Dobieszewo, Gmina Dębnica 
Kaszubska, stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/481/2023 i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 
zdrowotnej dla nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dębnica Kaszubska 
oraz warunków i sposobu ich przyznawania, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Lejczak Jadwiga, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Kołacki Mateusz 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/481/2023 i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie zapewnienia bezpłatnego transportu uczniów do szkół 
ponadpodstawowych, wobec których Gmina Dębnica Kaszubska nie ma obowiązku zapewnienia 
bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu, stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/482/2023 i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 
2023”, stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/483/2023 i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 34 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie poinformował, że Pani Skarbnik zgłaszała potrzebę dokonania zmian względem 
przedstawionego projektu uchwały, dlatego oddał Jej głos. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz zapoznała z propozycjami naniesienia zmian w budżecie. 

Następnie złożono wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2023 rok w zakresie przytoczonym podczas sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 

Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Zmieniona treść projektu uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 



 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/484/2023 i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2023-2035, stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały został dodany do 
porządku obrad i poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że projekt uchwały odzwierciedla kwoty, które 
są wpisane do budżetu. W załączniku nr 2 „wykaz przedsięwzięć” wprowadzono zmiany opisane 
w objaśnieniach do uchwały m.in. nowa inwestycja cyberbezpieczeństwo – 748 191 zł, modernizacja 
kościoła w Dobieszewie – 1 021 760 zł, przebudowa drogi w miejscowości Skarszów Górny wraz 
z siecią kanalizacji – finansowanie w roku 2024. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/485/2023 i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVIII/451/2023 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji, stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały został dodany do 
porządku obrad i poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że projekt uchwały precyzuje kwestie związane 
z płatnościami odsetek od wykupu obligacji. Paragraf 6 projektu stanowi, że wydatki związane 
z wypłatą oprocentowania zostaną pokryte z dochodów własnych Gminy Dębnica Kaszubska w latach 
2023-2035. Jeżeli dojdzie do zaciągnięcia zobowiązania to odsetki się płaci od momentu zaciągnięcia 
zobowiązania. W poprzedniej uchwale był zapis, że odsetki będą płatne dopiero w latach, kiedy 
będzie dokonywana spłata rat kapitałowych. Zmiana uchwały ma na celu dostosowanie  

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Lejczak Jadwiga, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Kołacki Mateusz 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/485/2023 i stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie przekazania pisma według właściwości, stanowi załącznik nr 45 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że uchwała dotyczy pisma zarządu 
wspólnoty mieszkaniowej. 

Radny Marcin Olech poinformował, że tego pisma sama Komisja Rewizyjna nie może rozpatrzeć, 
wobec tego rada powinna zadecydować co dalej. 

Sekretarz Gminy Agnieszka żukowska poinformowała, że pismo zarządu dotyczy trzech kwestii. 
Pierwsza to niszczenie mienia i jako zarządca odpowie wójt, petycji i tutaj organem właściwym jest 
wójt, a także dewastacji mienia i organem właściwym jest posterunek policji. 

W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 



 

 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej, 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/485/2023 i stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Ad. 18 

Projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi, stanowi załącznik nr 48 
do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXII/486/2023 i stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Ad. 19 

Projekt oświadczenia w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo, stanowi załącznik nr 51 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że podczas posiedzenia wspólnego 
wszystkich komisji omówiono pismo mieszkańców i wypracowano stanowisko rady. Pismo dotyczyło 
radnego Rafała Knittra. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu 
oświadczenia. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu oświadczenia, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w oświadczenia. 

W wyniku zarządzonego głosowania oświadczenie zostało podjęte. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Kołacki Mateusz, Lejczak 
Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, 
Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Knitter Rafał 



 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Oświadczenie otrzymało nr 6/2023 i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

Ad. 20 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska stanowi załącznik nr 54 do 
protokołu. 

Radny Piotr Paczesny zapytał czy były podsumowano ile środków zewnętrznych udało się pozyskać? 

Wójt Gminy Iwona Warkocka odpowiedziała, że nie. Na koniec roku lub na początku nowego takie 
podsumowanie zostanie zrobione. Niektóre inwestycje i środki są przesuwane na kolejne lata. 
Finansowanie zadania w systemie zaprojektuj i wybuduj jest o tyle dobre, że wydatkowanie środków 
na dokumentację następuje w przypadku realizacji danej inwestycji. 

Ad. 23 

Ad. a) 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu radny Ireneusz Ziółkowski poinformował, że 
komisja spotkała się podczas sesji nadzwyczajnej i posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady 
Gminy, na którym procedowano projekty uchwał na sesję. 

Ad. b) 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Marcin Olech poinformował, że komisja spotkała się 
podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy. 

Ad. c) 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Roman Cech poinformował, że komisja 
spotkała się podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy, na którym omawiano 
projekty uchwał na sesję, a także sprawy bieżące. 

Ad. d) 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych radny Mateusz Szerlowski poinformował, że 
komisja spotkała się podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji rady gminy. 

Ad. 24 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski przeszedł do wolnych wniosków i informacji 
i zapytał czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania, wnioski. Poinformował, że na skrzynki 
mailowe zostały przesłane założenia do budżetu gminy na 2024 rok.  

Pięciu radnych złożyło wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej. Proponowany termin sesji to 
28 czerwca 2023 r. Sesja rady ma dotyczyć Zakładu Gospodarki Komunalnej i rady nadzorczej oraz 
konsekwencji wypłaty należnych świadczeń dla radnej Jadwigi Lejczak i konsekwencjach z tym 
związanych dla mieszkańców. 

Radny Bartłomiej Tutak zapytał czy wobec Pani Prezes ZGK planowane jest wyciągnięcie 
konsekwencji. Obecnie trwa postępowanie komornicze w celu wyegzekwowania należności dla Pani 
Jadwigi. Zwrócił się również do Przewodniczącego Rady Gminy, że dla niego nie powinno być tak, że 
obsługa prawna rady zasiada w radzie nadzorczej spółki. 



 

 

Wójt Gminy Iwona Warkocka udzieliła odpowiedzi, że prawo nie zostało złamane, Pani Prezes nie 
została ukarana żadnym postanowieniem.  Wszelkie decyzje z zakresu prawa pracy zostaną 
zrealizowane. Do zajęcia komorniczego się nie odniesie, gdyż nie wie o nim. Prawo było 
przestrzegane. 

Radny Bartłomiej Tutak zadał pytanie radcy prawnemu czy doszło do złamania prawa, w przypadku, 
kiedy pracodawca ma obowiązek przywrócić pracownika do pracy w związku z wyrokiem. Radny 
uważa, że doszło do złamania prawa. 

Radca prawny Daria Palimonka-Krajewska odpowiedziała, że musiałaby zapoznać się z konkretnym 
przypadkiem i przepisami prawa. 

Radny Piotr Paczesny podzielił zdanie radnego Tutaka. Pamięta kilka sytuacji, w których zakład 
zobowiązany był wypłacić kilkudziesięciu tysięczne odszkodowania za poprzednich wójtów. Inaczej 
sprawy by się miały, gdyby ktoś z własnej kieszeni musiał płacić odszkodowanie. Koszty przerzucane 
są na mieszkańców. Pracownicy walczą o swoje, niekoniecznie trzeba takie radykalne działania 
podejmować. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że całą sprawę zna radna Lejczak 
i radny Tutak. Pozostali znają ją tylko z przekazu. Poprosił, aby radny zapoznał się z paragrafem 
12 statutu, gdzie wymienione są uprawnienia przewodniczącego. 

Radny Witold Leśniewski poinformował, że ostatnio spotkała go niemiła sytuacja, gdyż pod 
opublikowanym zdjęciem na portalu zaczęto go obrażać, wyrażać nieprzychylne stwierdzenia itp. Nie 
wie co to jest za człowiek, który się tak wypowiada. W związku z tą sytuacją poprosił o wzajemny 
szacunek. 

Radny Piotr Paczesny zapytał kto jest inwestorem stacji ładowania pojazdów elektrycznych 
zlokalizowanej na parkingu przy OPS. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka udzieliła odpowiedzi, że inwestorem była firma zewnętrzna, nie gmina. 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski o godzinie 13:07, po wyczerpaniu porządku 
obrad, zakończył sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
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